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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 8. april 2008 

(Alm. del - spørgsmål nr. 222) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 222: 

 ”Hvad vil ministeren gøre for at undgå, at slagterier – trods løfter om det modsatte – 

pludselig oplever massive, uvarslede efterregninger, fordi Fødevarestyrelsen har 

”kikset” og ”ikke har været gode nok til at budgetopfølge”, som Fødevarestyrelsens 

økonomichef udtaler det i LandbrugsAvisen den 4. april?” 

  

Svar: 

 Danske Slagterier, Kødbranchens Fællesråd og Det Danske Fjerkræraad henvendte sig 

8. februar 2008 til mig om de senere års omkostninger, herunder de nævnte ekstrareg-

ninger. Det er på den baggrund besluttet at gennemføre en nærmere analyse af økonomi- 

og budgetstyringen i kødkontrollen og fremkomme med forslag til forbedringer heraf.  

 

Der er nedsat en gruppe (task force) i Fødevarestyrelsen med deltagelse af branche-

organisationer og virksomheder, som dels skal analysere efterregningerne for 2007, dels 

analysere budgetopfølgning og –kontrol for 2008 med det formål  at undersøge, hvordan 

det bedst muligt sikres, at der følges tæt op på budgetterne. 

 

Fødevarestyrelsen har endvidere allerede taget initiativ til at følge den økonomiske 

udvikling i 2008 nøje og sikre en løbende justering af budgetterne for at mindske 

behovet for efteropkrævninger i forbindelse med årsafslutningen. 

 

Jeg kan oplyse, at jeg har inviteret brancherne til et møde før sommerferien, hvor 

resultatet af arbejdsgruppens arbejde vil blive gennemgået. 
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